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INFORMACE Z RADY OBCE 

Rada obce od 25.3. do 3.6.2009 na svých jednáních projednala tyto 
nejdůležitější body: 
 

- Výběrové řízení na pronájem kiosku ve sportovním areálu 
- Odprodej vyřazených sekaček na trávu, které jsou v majetku obce 
- Zřízení jednoho osvětlovacího tělesa veřejného osvětlení u mostu přes 

Romzu na ulici Na Návsi 
- Cenovou nabídku na opravu MŠ dle statického posudku 
- Návrh zástavbové studie v místech plánované výstavby 
- Žádost ředitelky MŠ Jiříkovice o udělení výjimky z nejvyššího počtu dětí 

pro školní rok 2009/2010 na 27 dětí 
- Úpravu změny návrhu územního plánu č. 2 obce Jiříkovice 

 
 Připravila Jana Ondrášová 

 
 
 

PONĚKUD ZVLÁŠTNÍ ZPŮSOB ZÁBAVY 

Teplé dny pro mladistvé v naší obci přináší nebývalou radovánku – jízdu na 
motorkách a čtyřkolkách v katastru obce. Ovšem ne všichni se na tuto zábavu 
můžeme dívat radostně. Trasy si tito „jezdci“ vybírají dle svého uvážení. A tak je 
možno je vidět na vstupu do obce, dále na připravovaném sportovišti 
v Chaloupkách nebo v areálu staveniště u Rohlenky. Mladiství si 
pravděpodobně neuvědomují, že ničí majetek obce, který stál nemalé finanční 
částky. 
 

Vedení obce apeluje na rodiče, aby věnovali svůj čas zjištění, kde jejich děti 
tráví volný čas a především jakým způsobem. 

 
Rada obce 
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90. VÝROČÍ NAROZENÍ M. A. LIŠKUTÍNA 

Pan Miroslav Antonín Liškutín se narodil 23. srpna 1919 
v Jiříkovicích. Již od časného mládí toužil létat a láska k letadlům se tak stala 
jeho osudem. První starty si vyzkoušel na Moravě, pak létal nad Afrikou 
a později za války ve stíhacím spitfiru nad Anglií a Evropou. Svoje vzpomínky 
vydal v roce 2006 v knize Bouřlivá oblaka. Kniha je vzpomínkou válečného 
pilota, který létal a bojoval na spitfirech nejprve u 145. a následně u slavné 312. 
stíhací perutě. Ze svého bohatého archivu knihu doplnil o 62 cenných fotografií. 
Od ledna roku 1945 nosí Záslužný letecký kříž DFC, ale ani jedno z nejvyšších 
britských vyznamenání mu nezabránilo znovu a znovu usedat do pilotního 
kokpitu. Kniha nekončí rokem 1945, ale líčí i průběh února 1948, kdy byl autor 
přinucen k emigraci a dnes žije v anglickém Farehamu. 

V roce 2004 byl M.A. Liškutín uveden do síně slávy, v zasedací místnosti 
obecního úřadu byla našemu rodáku slavnostně odhalena pamětní deska. 
Tímto slavnostním aktem se pan Liškutín zařadil mezi slavné rodáky obce 
Jiříkovice, ke kterým dále patří archeolog profesor Josef Poulík, cestovatelka 
a spisovatelka Barbora Markéta Eliášová, mistr houslař Bohumil Buček 
a restaurátor profesor Rajmund Ondráček. 

 
K tomuto významnému životnímu jubileu, k Vašim devadesátým 

narozeninám, Vám pane Liškutíne přeje celá obec Jiříkovice ještě 
hodně zdraví a spokojenosti. Děkujeme Vám za Vaši propagaci naší 
obce ve světě a za Vaše milé dopisy. 

 
 Josef Novák, starosta 

 
Ke gratulaci se připojuje i pan Slavomír Letal ze Šlapanic. 

 

NĚCO Z HISTORIE 

Návrat letce Miroslava Liškutína z války do rodných Jiříkovic 

Přepis sokolské kroniky, strana 54: 

13. srpna 1945 prožila naše jednota, spolu s celou obcí i okolím, vzrušující 
slavnost. Vrátil se z boje za osvobození vlasti, do svého domova po šesti letech 
tvrdého života její odchovanec, Miroslav Liškutín, který jako devatenáctiletý 
sokolík-letec odešel, nemohl snášet nesvobodu okupace, aby riskoval život 
svůj, i své rodiny. Odešel za hranice vlasti, kde se kol Edy Beneše na válečném 
poli postavil Němcům jako rovný s rovným v boji proti útlaku. Výbor jednoty 
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ho uvítal ve schůzi a za jeho práci pro vlast mu ústy bratra starosty Jana 
Fatky poděkoval. Pak se celá jednota zúčastnila oficiálního uvítání v domě 
jeho rodiny v č. 129, odkud odešel oslavenec s celou obcí k hrobům padlých 
bratří. Tehdy byly Jiříkovice a Sokolové zvlášť na svého mladého národního 
hrdiny právem hrdy. Oslavenec krátce vylíčil svoje osudy v cizině a na konec 
musel v našem sále zase jednou tančit. 

Zapsal Jan Liškutín - kronikář 

 
Připravil Josef Novák, starosta 

 
 

 
 

Miroslav Liškutín – Fareham 2008 
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VÝTAH ZE ZÁVĚREČNÉHO ÚČTU 
OBCE JIŘÍKOVICE ZA ROK 2008 

Na základě zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů schválilo zastupitelstvo obce Jiříkovice dne 26. 2. 2009 závěrečný účet 
obce za rok 2008. 

 
1) Plnění příjmů a výdajů za kal. rok 2008 v Kč (Výkaz FIN 2 – 12) 

 
 schválený rozpočet upravený rozpočet skutečnost 

Daňové příjmy 7 011 000,00 7 306 200,00 7 079 565,13 
Nedaňové příjmy 532 900,00 595 600,00 620 741,22 
Kapitálové příjmy  200 000,00 191 800,00 48 700,00 
Přijaté transfery 201 100,00 475 200,00 475 040,00 
Příjmy celkem 7 945 000,00 8 568 800,00 8 224 046,35 
 
Běžné výdaje 6 211 200,00 6 780 600,00 6 654 729,57 
Kapitálové výdaje 2 452 000,00 2 541 100,00 2 520 876,66 
Výdaje celkem 8 663 200,00 9 321 700,00 9 175 606,23 
 

Výše finančních prostředků obce Jiříkovice k 31. 12. 2008 je 1 685 195,60 Kč. 
 
2) Hospodaření s majetkem (Rozvaha + Zápis z inventarizace) 

Výsledek inventarizace: Při řádné inventarizaci provedené k 31. 12. 2008 
nebyly zjištěny žádné přebytky, manka ani škody. Poškozený a nefunkční 
majetek byl vyřazen v celkové hodnotě 542 238,49 Kč. 
 
3) Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 2008 

Přezkoumání provedeno na základě žádosti obce a v souladu se zákonem 
č. 420/2004 Sb., o přezkoumávání hospodaření ÚSC a DSO pracovníky odboru 
kontroly Krajského úřadu Jihomoravského kraje. 

Závěr: Při přezkoumání hospodaření obce Jiříkovice za rok 2008 nebyly 
zjištěny chyby a nedostatky. 
 
4) Vyúčtování finančních prostředků ke státnímu rozpočtu, 
stáním fondům a rozpočtům krajů a dotace poskytnuté v Kč 

 
ÚZ účel poskytnuté dotace poskytnuto skutečně čerpáno 

14004 Neinv. dotace na školení členů SDH 3 420,00 3 420,00 
00231 Inv. dotace na propojení vodovodu 0,00 200 000,00* 
00311 Neinv. dotace na opravu oken na obec. budovách 155 000,00 155 000,00 
00332 Neinv. dotace na opravu kříže z roku 1878 50 000,00 50 000,00 
98193 Neinv. dotace na volby do kraj. zast. a Senátu Parl. ČR 30 000,00 26 630,00 

 
* Dotace poskytnuta ve výši 200 000 Kč v roce 2007 s podmínkou čerpání do 30. 6. 2008. 
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5) Hospodaření příspěvkových organizací 
 
Základní škola Jiříkovice, příspěvková organizace 

Příjmy celkem: 2 452 542,06 Kč 
z toho příspěvek obce: 438 000,00 Kč 

Výdaje celkem: 2 408 382,25 Kč 
Hospodářský výsledek: 44 159,81 Kč 

Mateřská škola Jiříkovice, příspěvková organizace 

Hlavní činnost: 
Příjmy celkem: 1 774 819,71 Kč 

z toho příspěvek obce: 365 500,00 Kč 
Výdaje celkem: 1 833 188,23 Kč 
Hospodářský výsledek: - 58 368,52 Kč 

  
Hospodářská činnost: 
Příjmy celkem: 214 624,00 Kč 
Výdaje celkem: 212 244,00 Kč 
Daň z příjmů: 0,00 Kč 
Hospodářský výsledek: 2 380,00 Kč 

 
6) Přehled poskytnutých příspěvků a dotací v roce 2008 

název příjemce, účel výše v Kč 
TJ Sokol Jiříkovice – neinvestiční příspěvek  60 000  
Jednota Orel Jiříkovice – neinvestiční příspěvek 60 000 
SRPŠ Jiříkovice – neinvestiční příspěvek 9 000 
Svazek obcí vodovody a kanalizace – členský příspěvek 44 500 
Svazek obcí Mohyla míru – členský příspěvek  4 895 
Svaz měst a obcí ČR – členský příspěvek 3 802 
Sdružení obcí a měst jižní Moravy – členský příspěvek 890 
Energetické sdružení obcí jižní Moravy – členský příspěvek 489 
OPS Mohyla míru – členský příspěvek 2 670 
TJ Zora – neinvestiční příspěvek 500 
MO Svaz těl. postižených Šlapanice – neinv. přísp.  1 000 
Svazek obcí vodovody a kanalizace – inv. příspěvek  1 341 894 
Občanům Jiříkovic – příspěvky na vybudování kanaliz. šachet 5 431 
Svazek obcí Mohyla míru – neinv. přísp. na úpravu veřej. prostranství 26 130 
Svazek obcí Mohyla míru – neinv. přísp. na Poradenství a vzdělávání 6 565 
Město Šlapanice – úhrada za projednání přestupků občanů Jiříkovic 2 000 
Město Šlapanice – úhrada neinv. nákladů za žáky 2. stupně ZŠ Šlapanice 258 753 
ÚMČ Starý Lískovec-úhrada neinv. nákladů za žáka 2. stupně 6 657 
FOD Praha – neinvestiční příspěvek 2 500 

 
7) Cizí prostředky – přehled čerpání a splátek úvěrů a půjček v Kč 
 
účel půjčky výše půjčky roční splátka zůstatek splatnost půjčky 

průtah obcí 5 500 000,00 1 833 334,00 1 833 332,00 24. 10. 2009 
kanaliz. sběrač 18 018 526,00 1 341 894,00 10 735 152,00 30. 10. 2016 
 

Lenka Kyselicová, účetní obce Jiříkovice 
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PODZIMNÍ VÝSTAVA 

Kulturní komise připravuje ve dnech 17. a 18. října 2009 podzimní 
zahrádkářskou výstavu ovoce, zeleniny a květin. 

Chtěli bychom oslovit občany, kteří by se rádi pochlubili svými výpěstky, aby 
při své práci na zahrádce pamatovali na tuto akci a během sklizně si připravili 
zajímavé exponáty. Součástí výstavy bude také výstavka ručních prací, které 
jsme se naučili vyrábět ve „Tvořivých dílnách“, které od podzimu probíhají 
v naší obci. 

Doufáme, že se do této akce zapojí co nejvíce občanů, aby výstava byla 
zajímavá, a že ji na podzim v hojném počtu navštívíte. 
 

Kateřina Lišková 
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VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU 

V obci Jiříkovice se z celkového počtu 696 voličů k volbám dostavilo 257 
občanů. Platných hlasů bylo 256, 1 hlas byl neplatný. 
 
Výsledky za obec Jiříkovice: 
 
Pořadí Název strany Číslo strany Počet hlasů 

1. KDU - ČSL 2 111 
2. ODS 4 51 
3. ČSSD 33 38 
4. KSČM 21 22 
5. Suverenita 5 5 

6. – 9. Věci veřejné 3 4 
 SDŽ – Strana důstojného života 14 4 
 Starostové a nezávislí – Vaše alternativa 22 4 
 SNK Evropští demokraté 24 4 

10. – 11. Volte Pravý Blok ……. 6 3 
 Moravané 16 3 

12. – 13. Strana svobodných občanů 23 2 
 Zelení 30 2 

14. - 16. Demokratická Strana Zelených 11 1 
 Strana zelených 26 1 
 Nezávislí 32 1 

 
Jana Ondrášová 

 
 

JIŘÍKOVSKÁ ORLOVNA 

Vážení spoluobčané, 
rád bych Vás seznámil, v souvislosti s opakujícími se nejasnostmi při 

pronajímání a placení pronájmu Orlovny, se způsobem jejího využívání. 
Orlovnu využíváme ke sportovním, společenským a rodinným akcím. Při 

sportování mají děti naší obce bezplatný vstup. Základní škola a Orel 
Jiříkovice mají uzavřenou smlouvu o pronájmu na tělocvik a další školní akce. 
Ostatní cvičenci si pronájem Orlovny platí.  

Pro společenské a rodinné akce jsou ve smlouvě o krátkodobém pronájmu 
stanoveny tyto podmínky: sazba pronájmu je k dnešnímu dni stanovena ve 
výši 210 Kč za hodinu. Do tohoto času se počítají dvě hodiny na přípravu 
a dvě hodiny na úklid sálu (celkový úklid a příprava a úklid stolů podle 
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požadavku nájemce). Dále se do času pronájmu počítá čas na výzdobu sálu 
nájemcem a čas od příchodu hudby na taneční zábavu; v případě svatby nebo 
rodinné oslavy od příchodu kuchaře. Ukončení pronájmu je dáno odchodem 
všech účastníků akce. 

Přiměřené podmínky platí i pro divadelní festival. 
Nájemce fyzicky přebírá inventář Orlovny a po akci předává. Ztráta inventáře 

se připočítává k účtu za pronájem. 
Nájemce dále dostane k dispozici požadovaný počet čistých ubrusů na stoly. 

Praní ubrusů zajišťuje pronajímatel a cena je 15 Kč za jeden kus. 
Nájemce provede po skončení akce základní úklid pronajatých prostor 

Orlovny včetně dvora, šatny a WC. Stoly a židle zůstávají na místě. V případě 
využití výčepu a kuchyňky předává čistý inventář. 

Nájemce dále ve smlouvě podepisuje závazek nepoužívání zábavné 
pyrotechniky v prostorách Orlovny a přilehlém okolí po 22. hodině 
a respektování nočního klidu. 

Případné nejasnosti a připomínky se řeší při předávání. 
Vzhledem ke značnému zájmu o pronájem Orlovny doporučuji všem 

případným zájemcům se předem informovat o termínech. Totéž platí i o akcích 
mimo víkendy. 

Jsem přesvědčen o tom, že podmínky pronájmu Orlovny nejsou nijak 
přemrštěné a možnost plné samostatnosti při akci není nikde v okolí podobná. 

 Ještě krátce k financování provozu Orlovny. Orel Jiříkovice a TJ Sokol 
Jiříkovice dostávali do konce minulého roku provozní dotaci z rozpočtu obce ve 
výši 60 000 Kč. Rozpočet obce na tento rok již neumožňuje přidělování této 
provozní dotace. Orel jednota Jiříkovice hospodaří v roce 2009 pouze 
s vlastními příjmy a ty jsou z velké části právě z příjmu za pronájem. Provozní 
náklady na světlo, teplo a vodu přesahují částku 160 000,- Kč. Jako dobrý 
hospodář musí mít i Orel rezervu pro údržbu a další rozvoj Orlovny a jako 
dobrý hospodář musí také dbát, aby jeho majetek nebyl poškozován. Ani ve 
vlastním bytě nerozléváme tekutiny po zemi a neničíme nábytek. Stále znovu se 
objevuje nevhodná obuv do cvičení a mokrá a znečistěná na společenské akce. 
Tímto chci říct, že obnova parket v sále stála před dvěma lety 45 000,- Kč. Orel 
Jiříkovice nedostává žádné výrazné příspěvky na činnost, a proto si nemůže 
dovolit sponzorovat výdělečné akce. Naopak divadelní festival jako každoročně 
i letos sponzorujeme částkou 2 700,- Kč. 

 
Věřím, že tento příspěvek pomohl mnoha z Vás získat alespoň částečnou 

představu o fungování Orlovny a Orla Jiříkovice. Pokud by byly další otázky, 
rád na ně odpovím. Je možné použít i email: step.pavel@seznam.cz 
 

Pavel Štěpánek – starosta Orla 
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ZE ŽIVOTA V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

Tak se nám blíží prázdniny, s nimi konec školního roku 2008/2009 a loučení 
s budoucími školáky. V letošním školním roce máme celkem 26 dětí, z nich 
odchází 8 do 1. třídy ZŠ v Jiříkovicích. 

Na tomto místě bych si dovolila rekapitulovat celý školní rok. Myslím si, že 
jsme s dětmi prožili hodně dobrého a veselého. Shlédli celkem 10 divadelních 
představení, 2x jsme si vyjeli do divadla Radost, prožili jsme společné akce 
s rodiči (drakiáda, tvořivé dílny, lampionový průvod, vystoupení pod vánočním 
stromem, v Orlovně a další), absolvovali plavecký výcvik ve Vyškově.  

V dubnu 2009 jsme odjeli na školku v přírodě do krásného prostředí 
Svojanova. Zde nás čekal krásný společný týden se skřítkem, který nachystal 
dětem zajímavý program, viděli jsme rytíře na hradě a poznávali přírodu. Celý 
týden uběhl velmi rychle, ani jsme si nestihli poplakat a jeli jsme domů. 

Dovolujeme si popřát krásné prázdniny, hodně veselých zážitků, žádný úraz 
a 1.9.2009 se opět těšíme na shledání, tentokrát s 27 dětmi v MŠ. 
 

       Kolektiv MŠ 
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ZAMYŠLENÍ NAD VÝZNAMEM ŠKOLY 
NA VESNICI 

 
 V naší společnosti panuje tradiční, ale nepodložený názor, že málotřídní 

školy v konečné podobě nepřipravují žáky tak dobře, jako školy plně 
organizované a kromě toho, že jsou pro stát příliš nákladné. Málotřídky jsou 
prý nadstandard, protože, jak známo, je nutno šetřit. Jako bychom nevěděli, že 
právě to, co teď zdánlivě „uspoříme“, se časem vrátí jako bumerang. Vydáme 
mnohonásobně více na léčení závislostí, na boj s kriminalitou, na soudy, na 
vězeňství. 
 Pravda je tedy jiná. V málotřídní škole je dětem lépe. Pracují v klidnějším, 
takřka rodinném a obvykle i vysoce estetickém prostředí, které napomáhá 
utvářet jejich duši. Mohou si tu vyzkoušet, jak je fajn zahrát si s kamarády 
divadlo, uspořádat jakoukoliv soutěž, sportovní turnaj nebo jinou aktivitu. 

Další plus, které mnozí považují za mínus, je to, že na málotřídce, díky 
sloučení několika ročníků ve třídě, žáci získávají nejen větší samostatnost při 
práci, ale naučí se tolerovat a respektovat jeden druhého, vzájemně si pomáhat, 
brát ohled na mladší a méně zkušené, nebýt lhostejný, vycházet si vstříc. Život 
se tu tak odráží naprosto přirozeně, jako je tomu v běžném světě dospělých. 

Žáci na málotřídních školách v dnešní době nijak nestrádají tím, že navštěvují 
takto organizované školy, a to ani v oblasti učení a učebních výsledků ani 
v oblasti sociálního rozvoje. 

 Učitelé a žáci mají možnost se dokonale poznat. Prakticky tu neexistuje 
anonymita. Všichni se navzájem znají – celá komunita dětí, stejně tak jako 
pedagogové s rodiči. I z toho důvodu lze už v zárodku zamezit negativním 
jevům. 

 Práce učitele na málotřídní škole je pochopitelně časově náročnější než ve 
školách městských. Je náročná i na jeho osobní vlastnosti, celkový rozhled, 
kreativitu, samostatnost, aktivitu, smysl pro inovaci. Předpokládá výjimečný 
vztah k dětem, ale třeba i schopnost sociální komunikace s obyvatelstvem 
venkova. 

Mimořádně důležitá je podpora obce jako zřizovatele. A to nejen podpora 
finanční a materiální, ale především podpora morální. Nedílnou součástí 
málotřídní školy jsou různě významné aktivity na vesnicích, které vedou 
k posilování vztahů mezi žáky a učiteli. Tyto vazby mnohdy přetrvávají i po 
odchodu žáků ze školy.  

 
Mgr. Hana Páleníková 
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CO SE DĚLO VE ŠKOLE VE 2. POLOLETÍ 
ŠKOLNÍHO ROKU 2008/ 2009 

 
Navštívili jsme muzeum ve Šlapanicích a hvězdárnu v Brně, soutěžili jsme ve 

sběru papíru, zúčastnili jsme se výtvarných i sportovních soutěží a matematické 
soutěže a také jsme zhlédli několik divadelních představení. Uspořádali jsme 
velikonoční výstavu, na kterou ochotné maminky upekly společně s dětmi 
perníčky. Žáci 4. a 5. ročníku měli možnost získat vědomosti z výukového 
programu Bezpečnost silničního provozu. V tomto pololetí také žáci absolvovali 
plavecký kurz ve Vyškově. 

Favoritem všech akcí je u dětí SPANÍ VE ŠKOLE, které se uskutečnilo 30. 4., 
a ŠKOLA V PŘÍRODĚ. 

 
Nyní jsou před námi dva měsíce prázdnin. Čas, kdy máme znovu nabrat dech, 

načerpat novou energii, abychom se v září opět potkali ve školních lavicích 
s našimi žáky a s chutí se pustili do všeho, co nás bude čekat. Všem dětem 
i rodičům přejeme pěkně prožitý letní čas prázdnin a dovolených a šťastné 
návraty z cest. Našim letošním páťákům přejeme, ať se jim líbí na nové škole 
a ať si najdou nové kamarády.  

Mgr. Hana Páleníková 
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DÍKY, RODIČE! 

Chtěla bych se ohlédnout o kousek zpět a připomenout velkou akci naší školy.  
22. 4. 2009 se konal 12. ročník největšího fotbalového turnaje pro žáky 

základních škol 2008/ 2009 pod názvem „McDonald’s Cup“ v Zastávce u Brna. 
Naše fotbalová jedenáctka bojovala pod vedením kapitána R. Vymětala, 

bránu střežil J. Buček. K týmu neodmyslitelně patřili tito hráči: L. Šenkyřík (dal 
vítězný gól), Z. Ondráček, J. Zemek, M. Horák, D. Podsedník a Š. Buchta. 
Umístili jsme se na pěkném 4. místě. 

Na naší málotřídní vesnické škole funguje perfektní spolupráce s rodiči. 
Setkala jsem se s neuvěřitelnou ochotou rodičů. Nestačila jsem se divit, kolik 
rodičů si našlo čas a odvezlo všechny hráče vlastními vozidly až na místo 
utkání. Chtěla bych pochválit rodiče těchto žáků: Radka Vymětala, Honzíka 
Bučka, Tomáše Ondráčka a Martina Horáka. Paní Horáková ještě kromě 
odvozu dětí zajistila také zapůjčení dresů pro celý tým 

Díky, rodiče! 
        Marcela Panáčková, učitelka tělesné výchovy 
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POMNÍČEK NAŠIM OSVOBODITELŮM 

Pokud půjdete na vycházku na cestu kolem Romzy k Blažovicím, tak na 
topolu od mostu je upevněna nová dřevěná schránka ozdobená obrázkem 
ikony. Uvnitř je uloženo poděkování sovětským vojákům, osvoboditelům. Dne 
22.4.1945 na tomto místě před 64 roky zahynuli – pilot poručík Gričajev 
a palubní střelec staršina Rychlov. Bitevní letadlo IL 10 (šturmovik) bylo 
sestřeleno maďarskými vojáky a zřítilo se do potoku Romza, kde by se ještě 
dnes nalezly zbytky letounu. V srpnu téhož roku byli společnou prací naší 
mládeže a rudoarmějců vykopáni zpod Romzy a pohřbeni na návsi k dalším 
padlým ruským vojákům. Byli zde pohřbeni už 26. dubna kapitán Fjodorov nar. 
1920 a 4 vojáci. 27.12. na příkaz vojenských úřadů byli v celém kraji i u nás 
všechny tělesné ostatky padlých sovětských vojáků exhumovány a převezeny do 
společných hrobů v Brně. Před školou je ještě dnes pohřben 1 německý voják 
a jeden v mlýnském náhonu. V Dílech mezi mlýnem a silnicí je jich zakopáno 
více, ale neví se, kolik jich je a kdo to je. 

Malá skupinka starších, která vyrobila a zavěsila ikonu, apeluje na naši 
povinnost a svědomí se důstojněji vypořádat s touto částí historie naší obce. 
Skutečností je, že v Jiříkovicích do dnešního dne není pamětní deska 
osvoboditelům ani obětem II. světové války. Ale co není dnes, může být zítra. 

 
Karel Valný 

 

OHLÉDNUTÍ ZA V. ROČNÍKEM DIVADELNÍHO 
FESTIVALU „ŽNĚ NA STODOLE“ 

 
Ve dnech 5. - 7. června v Jiříkovicích probíhal již pátý ročník divadelního 

festivalu „Žně na Stodole“. 
Měli jste možnost shlédnout 13 představení různých žánrů od různých 

divadelních spolků. Podle vašeho hlasování si dovoluji říct, že se vám tyto 
představení vesměs líbila, což nás velmi těší. Potěšila nás i vysoká návštěvnost, 
za kterou chceme vám všem moc poděkovat, protože bez diváků není divadlo 
divadlem. Na vás závisí atmosféra během divadelního představení a od té se 
potom odvíjí i průběh celé hry. Totiž pokud se divák směje a reaguje na dané 
situace, tak i my, herci, býváme nakopnuti k lepšímu výkonu. DĚKUJEME.  

Dle vašeho hlasování, hlasujících lístků bylo celkem odevzdáno 1046, vyhrálo 
divadelní představení „A co láska?“. Toto představení vzniklo ve spolupráci 
divadla Stodola a Amadisu z Brna. Na druhém místě skončil domácí spolek 
s „Charleyovou tetou“ a na třetím hodonínský divadelní spolek Svatopluk 
s pohádkou o Kašpárkovi. 
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Doufám, že se vám všechna představení líbila a už teď se začínáte těšit na 
další ročník. My už vymýšlíme nějaké novinky, kterými vás příští rok 
překvapíme. 

Ještě bych zde chtěla poděkovat všem, kteří se podíleli na klidném průběhu 
celého festivalu. Všichni divadelníci moc děkují. 

A teď už jenom – divadlu zdar a příští rok nashledanou. 
Za divadlo Stodola Gabriela Benešová 

 
  

POZOR NA BEZPEČNOST O PRÁZDNINÁCH 

Léto je již v plném proudu, školní prázdniny se kvapem blíží a my se těšíme 
na zaslouženou dovolenou. I během tohoto odpočinkového období bychom si 
však měli dát pozor na několik rizik a dodržovat základní pravidla požární 
bezpečnosti. Abychom se opravdu mohli v klidu těšit z letní pohody a nedošlo 
ke zbytečným újmám na zdraví nebo škodám na majetku. 

Během letních měsíců jsou ohroženy zejména děti, které nejsou 
„zaneprázdněny“ školou a mají spoustu volného času. V létě také mnozí z nás 
podnikají nejrůznější výlety, pobývají na chalupách či chatách, táboří v přírodě 
apod. Při těchto příležitostech se často neobejdeme bez táboráku, grilování 
a opékání buřtů. I přitom bychom si měli dávat pozor a dodržovat několik 
základních bezpečnostních pravidel, které chrání nás i okolí. Oheň v přírodě se 
totiž může velice snadno vymknout kontrole a napáchat nevyčíslitelné 
majetkové a ekologické škody. 

Právě léto s sebou přináší i zvýšené riziko lesních požárů, zejména když 
panuje suché a teplé počasí. Navíc s příchodem školních prázdnin a dovolených 
do lesů obvykle zavítá velké množství lidí, kteří díky své nedbalosti riziko ještě 
dále zvyšují. 

V létě je také obvykle doba dovolených, kdy se ze svých domovů vzdalujeme 
na delší čas. Před odjezdem na dovolenou bychom neměli zapomenout 
zkontrolovat, zda máme vypnuty všechny spotřebiče. 
 

Za SDH Jiříkovice preventář Radek Spáčil 
 

PŘI ŽŇOVÝCH PRACÍCH MŮŽE DOJÍT 
KE VZNIKU POŽÁRU 

Letošní žňová sklizeň již na některých místech brzy začne. V této souvislosti je 
zapotřebí upozornit zemědělce i veřejnost na některá možná rizika, která se 
žněmi a prací na polích bezprostředně souvisejí. Proto vám radíme, pamatujte 
zejména na tyto hlavní zásady: 
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- Každoročně dochází v průběhu léta ke vzniku požárů při provádění 
žňových prací, které mají celou řadu příčin. Mezi nejčastější patří 
nedbalostní jednání, neboť některé stroje a zařízení, které vyjíždějí do 
polí, neodpovídá požadovaným technickým předpisům. 

- Další požáry vznikají při práci sklízecích strojů přímo na poli, kdy může 
dojít k technické závadě. 

- Velké riziko také představují odhozené nedopalky cigaret, a to jak přímo 
na polích, tak i ve skladech slámy nebo uskladňovaného obilí. 

 
Riziko vzniku požáru může snížit: 

- Přednostní sklizeň obilí v blízkosti železničních tratí a veřejných 
komunikací. 

- Vybavení mechanizačních prostředků provozuschopnými hasicími 
přístroji. 

- Vybavení spojovacími prostředky, např. mobilním telefonem. 
- Materiály náchylné k samovznícení neskladovat vlhké – nedosušené. 
- Sledovat stav nově nahromaděných rostlinných materiálů. 
- Do skladovacího prostoru nevstupovat s otevřeným ohněm. 

 
Za SDH Jiříkovice preventář Radek Spáčil 

KLIDNÝ NÁSTUP POŽÁRNÍ SEZÓNY 

Vzhledem k tomu, že již dlouhou dobu nebyla JSDHO Jiříkovice vyslána 
k požáru, byl na popud velitele družstva dne 9.5.2009 v 18:05 vyhlášen cvičný 
poplach pomocí SMS. Jednotka vyjela do čtyř minut od vyhlášení poplachu 
v počtu osmi hasičů. Průzkumem bylo zjištěno, že jde o požár sena v zahradě 
přiléhající k domu v ulici Na návsi. Jako vodní zdroj nám posloužil místní 
potok, ze kterého jsme čerpali vodu požární stříkačkou a následně pomocí čtyř 
hadic dopravili až k místu požáru. Z počátku se zahášelo pouze mlhou, hrozil 
totiž únik jisker do okolí. Jakmile jsme dostali požár pod kontrolu, začalo se 
s rozhrabáváním sena a dohašováním ohnisek požáru. Celý zásah byl úspěšně 
ukončen po třiceti minutách od vyhlášení poplachu. Důvodem tohoto cvičení 
bylo především prověřit akceschopnost jednotky, schopnost operovat bez 
dozoru profesionálních hasičů a také prověřit místní vodní zdroj před 
nadcházející sezónou. Tímto děkuji p. Martinu Benešovi za vstřícnost.  

Členové zásahové jednotky se také zúčastnili 3.5.2009 soutěži v Sivicích. 
Soutěžilo se v požárním útoku, požární štafetě a v kategorii jednotlivci. 
Jiříkovice skončili na desátém místě.  

Stejně tak dospěl čas vyslat i jiříkovské mladé hasiče na jejich první soutěž. 
Svou zručnost a znalost v oblasti požární ochrany prezentovali v Přísnoticích 
dne 16. května 2009. Soutěžilo se hned v několika disciplínách, a sice 
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v požárním útoku, ve třech rozličných štafetách a v požárním útoku CTIF. 
Umístili se na krásném desátém místě ze dvanácti přítomných družstev. Na 
tuto soutěž mladí hasiči nejeli s myšlenkami na medailové umístění, ale 
především zjistit, jak taková soutěž vůbec vypadá a zkusit veškeré disciplíny „na 
ostro“. Rád bych veškeré zúčastněné mladé hasiče pochválil za maximální 
odhodlanost a doufám, že tato soutěž i přes malé chyby mnohé motivovala. 
Myslím, že pokud bude i nadále chuť trénovat, mohou naše hasičské naděje 
dosáhnout na nejvyšší příčky. Děkuji p. Jaromíru Kokešovi a také všem 
hasičům ze zásahové jednotky, kteří jeli s dětmi na akci. 

Pevně věřím, že průběh letní sezóny s vyvrcholením žněmi bude tak klidný, 
jako její nástup a proběhne pouze v duchu hasičských soutěží a kulturních akcí.  
 

         Lukáš Dvořáček, velitel JSDHO 
 

Další informace najdete na adrese: 
        http://www.hasici-jirikovice.wz.cz 
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100. VÝROČÍ ZALOŽENÍ TJ SOKOL JIŘÍKOVICE 
A 60. LET ODDÍLU LEDNÍHO HOKEJE 

Program oslav v areálu hokejového hřiště: 
 

26.6.2009  - v 17,00 táborák na ukončení školního roku 
- v 19,00 výroční členská schůze TJ a otevření výstavy 

 
27.6.2009  - od 9,00 nohejbalový turnaj trojic 

 
28.6.2009  - 19,00 ukončení výstavy 

 
Zveme všechny naše příznivce! 

 
Za TJ Sokol Jiříkovice Josef Novák, jednatel TJ 

 
 
 

CYKLISTICKÝ ZÁVOD 

V sobotu 6.6.2009 proběhl závod na kolech, který byl určen všem věkovým 
kategoriím. Přesto, že sobotní dopoledne bylo chladné a zamračené, 
doprovázené studeným větrem, ke startu se přihlásilo 22 odvážných dětí, které 
měly chuť si zasoutěžit a změřit své síly. 

První závod byl odstartován v 9:15 a zahájili ho naši benjamínci na svých 
rychlých umělohmotných vozidlech. Závodištěm byla Pratecká ulice. Jako první 
dojela Klárka Spáčilová, druhou pozici si vybojovala Maruška Buchtová a jako 
třetí do cíle dojel Vojtíšek Buchta.  

Kategorie nejmladších, tj. rok narození 2002-2003, startovala u tenisových 
kurtů, přes Blažovskou ulici, kolem OÚ přes Novou ulici a cílová rovinka byla 
na Blažovské ulici. Tato kategorie jela jedno kolo.  
 

1. místo Daniel Šedý Dominika Šedá 
2. místo Staník Buchta Janička Buchtová 
3. místo  Terezka Buchtová 

 
Mladší žáci, ročník 2000-2001, dvě kola: 

 
1. místo Štěpán Buček Lenka Blažková 
2. místo Tomáš Ondráček Lucka Buchtová 
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Kategorie žáci, ročník 1998-1999, tři kola: 
 

1. místo Ruda Preis Michalka Blažková 
2. místo Ondřej Šorfa 
3. místo Lukáš Horák 
4. místo Karel Beránek 
5. místo Patrik Buchta 
6. místo Radek Vymětal 

 
Kategorie starší žáci, ročník 1996-1997, čtyři kola: 

 
1. místo Marek Kubínek 
2. místo Deniska Buchtová 
3. místo Natálka Drinková 

 
Kategorie ženy: 

 
1. místo Kristýna Brtníková 
2. místo Markéta Šedá 
3. místo Marta Brtníková 
4. místo Eva Drápalová 
5. místo Klára Beránková 
6. místo Katka Lišková 
7. místo Jana Lišková 

 
Kategorie muži: 

 
1. místo Ivan Drápal 
2. místo Václav Staněk 
3. místo Pavel Brtník 
4. místo Josef Novák 
5. místo Marek Šedý 

 
Nad celým závodem drželi ochrannou ruku jiříkovští dobrovolní hasiči, kteří 

zajistili bezpečnost provozu a zdravotnický dozor. Patří jim vřelý dík, stejně jak 
všem dobrovolníkům, kteří se na akci podíleli. Na příští ročník se těší 
           

za kulturní komisi Helena Dvořáčková 
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JEŠTĚ JEDNOU KRÁTCE HOKEJ 

I když nám už léto klepe na dveře, „Staří páni“ z Jiříkovic ještě hráli hokej. Na 
pozvání jsme se zúčastnili hokejového turnaje v Sedlčanech. Ve městě sýrů jsme 
porazili Věstonice 6:1 a domácí Sedlčany 10:1. Po krátkém posezení po turnaji 
a prohlídce krásného sportovního areálu jsme spokojeni s vítězstvím odjeli 
domů. 

V pátek 16.5. se poté konalo na volejbalovém hřišti ukončení hokejové sezóny. 
Po zátěžových testech, testech obratnosti, nohejbalu a fotbálku jsme doplnili 
kalorie a začali se připravovat na novou sezónu. 

 
Za hokejisty Pavel Kučera 

 
 

TENISOVÝ TURNAJ 

V sobotu 23.5. se konal tradiční losovaný turnaj mužů v tenise. Do turnaje se 
přihlásilo 16 hráčů a ti byli poté rozlosováni do dvojic a následně do základních 
skupin.  

Ve skupině A hráli L. Vymětal a M. Buchta, M. Podsedník a R. Nedoma, 
M. Dvořáček a I. Mazálek, L. Buček a R. Daněk.  

Skupinu B tvořily dvojice L. Novák a L. Meišner, P. Spáčil a J. Nohel, 
P. Drinka a R. Spáčil, J. Buček a S. Spáčil. 

Po velmi napínavých bojích se do semifinále nakonec probojoval pár 
Podsedník – Nedoma proti dvojici Drinka – R. Spáčil a do druhého semifinále 
Dvořáček – Mazálek proti dvojici P. Spáčil – Nohel. 

Poražení semifinalisté Drinka – Spáčil potom v boji o třetí místo ve velmi 
napínavém zápase vyhráli nad druhou poraženou dvojicí Dvořáček – Mazálek 
těsně 7:6. 

Finále tentokrát nabídlo velmi pěkný a dramatický tenis, ve kterém se utkaly 
páry Nedoma – Podsedník a P. Spáčil – Nohel. První set vyhrála celkem jasně 
dvojice Spáčil – Nohel poměrem 6:2. Ve druhém se karta obrátila a stejným 
poměrem 2:6 vyhrála dvojice Podsedník – Nedoma. Třetí a rozhodující set se 
stal kořistí páru P. Spáčil – Nohel v poměru 6:4 a celý zápas tak vyhráli 2:1 na 
sety.  

 
Celý turnaj nám přálo počasí a tak doufám, že turnaj o pohár starosty, který 

se bude konat 5.9.2009, proběhne za stejně příjemných podmínek a hojné 
účasti hráčů. 

Pavel Kučera 
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GYMNASTICKÉ HRY V ŽATČANECH 

7.3.2009 jsme soutěžili v Žatčanech v těchto disciplínách: kotoul vpřed 
a vzad, přeběh kladiny tam a zpět (uprostřed holubička), shyb na lavičce, 
plazení tunelem, šplh na laně, hvězda a provaz, skok přes švihadlo, žabičky na 
čas.  

Děti si tuto soutěž moc oblíbily a rádi se jí každý rok účastní. Letos 
výsledková listina dopadla takto: 

Radek Vymětal  - 1. místo 
Jana Železná   - 3. místo 
Dále bojovali: Míša Blažková, Lenka Blažková, Barbora Benešová, Jitka 

Ondráčková, Marek Kubínek, Adélka Štěpánková, Anička Motyková. 
 

PLAVECKÁ SOUTĚŽ 

V Kuřimi 4.4.2009 v bazénu soutěžili naši plavci ve dvou disciplínách. 
Styl prsa:     Ruda Preis     - 1. místo 

Ondřej Šorfa    - 3. místo 
Volný způsob:  Ruda Preis    - 1. místo 

Ondřej Šorfa   - 2. místo 
Štěpán Buček  - 2. místo 
Marek Kubínek - 2. místo 
Věrka Buchtová - 2. místo 

V plavecké dráze ještě bojovala Jana Železná, Míša a Lenka Blažkovy, Lucka 
Kubínková. 
 

GRAND PRIX – ATLETICKÉ HRY 

Ústřední finálová akce proběhla 17.5.2009 v Bohunicích na atletickém hřišti. 
Děti v disciplínách, ve kterých rozhodoval čas a přesnost, uspěly takto: Dominik 
Podsedník - 2. místo, Barbora Benešová - 7. místo, Marek Kubínek - 4. místo, 
Lenka Blažková - 6. místo, Míša Blažková - 8. místo, Klaudie Podsedníková 
obsadila 4. místo, Anička Motyková - 5. místo. 

Jak je vidět, naše děti rády soutěží a ještě raději se vrací domů s medailemi. 
Děkujeme všem soutěžícím za reprezentaci naší obce a přejeme jim krásné 
prázdniny, plné radosti a zážitků. 

Děkujeme paní Vymětalové, p. Pavlu Štěpánkovi ml., p. Buchtovi a paní 
Martině Novákové za dopravu. 
 

Informace na této stránce připravila 
Jednota Orel Jiříkovice 
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SPONZOŘI KULTURNÍCH A SPORTOVNÍCH 
AKCÍ V OBCI JIŘÍKOVICE 
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Cyklistický závod, sobota 6.6.2009 

 

 


